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 Valtuustoaloite: Riihimäen toteutettava viestintäänsä myös selkokielellä 
 
  Valtuutettu Arja Tylli ym. jättivät seuraavan valtuustoaloitteen: 
 

”Selkokieli on suomen kieltä, joka on sisällöltään, sanastoltaan, 
rakenteeltaan ja visuaaliselta ilmeeltään (kirjoitettu selkokieli) 
helpompaa ja yksinkertaisempaa kuin yleiskieli. Selkosuomessa on 
omat ohjeistuksensa, joita valtakunnallisesti ohjaa Selkokeskus. 

 
Selkokielisistä teksteistä hyötyvät muun muassa iäkkäät, muistisairaat, 
kehitysvammaiset, lukivaikeudesta kärsivät ja maahanmuuttajat, jotka 
vasta opiskelevat suomea. Selkokieli on muokattu luettavammaksi ja 
ymmärrettävämmäksi kuin suomen yleiskieli. 

 
Selkokielisten tekstien ja selkokielisen vuorovaikutuksen tarve on 
kasvamassa väestön ikääntyessä, maahanmuuton kasvaessa ja 
lukutaidon yleisesti heiketessä. Selkokieli auttaa ihmisiä saamaan 
tietoa, osallistumaan ja vaikuttamaan, hallitsemaan itsenäistä elämää 
tai kotoutumaan. Riihimäelläkin selkokielisestä viestinnästä ja 
vuorovaikutuksesta hyötyvät myös kaikki muut, jotka haluavat saada 
tietoa kaupungin toiminnoista lyhyesti ja selkeästi. 

 
Valtion viranomaiset ja muutamat kunnat ovat viime vuosina tuottaneet 
esimerkiksi verkkosivuilleen selkokielistä materiaalia. Esimerkiksi 
Hämeenlinnan kaupunki on tuottanut palveluoppaan ikäihmisille, 
Kouvola maahanmuuttajille suunnatun selkokielisen oppaan kaupungin 
palveluista, Kuopio selkoesitteen kirjaston palveluista ja Vantaa 
selkokielistä kuukausilehteä. Kunnallisalan kehittämissäätiön oppaasta 
löytyy lisäesimerkkejä. Vuoden 2015 Kuntaliiton selvityksessä ⅔ 
kunnista oli sitä mieltä, että omassa kunnassa on tarvetta selkokieliselle 
tiedotusmateriaalille. Myös TE25-järjestämissuunnitelmassa 
edellytetään työllisyysalueeltamme kokonaisvaltaisia, kattavia 
selkokielisiä tieto-, neuvonta- ja ohjauspalveluita. Näin ollen koko 
kaupungin selkokielinen viestintäsuunnitelma on järkevää suunnitella ja 
toteuttaa samanaikaisesti. 

 
Esitän, että Riihimäen kaupunki toteuttaa viestintäänsä ja tiedottamista 
myös selkokielisesti. Selkokielen periaatteiden ottaminen mukaan 
edellyttää selkokielen koulutusta ja toteutuksen suunnitelmallisuutta. 
Selkokielinen, reilu Riihimäki tukee kaupunkistrategian tavoitteiden 
toteutumista.” 

 
Puheenjohtajan ehdotuksesta aloite päätettiin lähettää 
kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 

 
  Valtuustoaloite on LIITTEENÄ. (ei verkkojulkinen) 
 


